
 
Mw M. Van Meerten-Kok 
Informateur 
p/a Raadhuisstraat 2 
1411 EC  Naarden-Vesting 
 
 
Betreft: Bestuursovereenkomst  
 
 
Naarden, 31 maart 2014 
 
 
Geachte mevrouw Van Meerten-Kok, beste Miriam, 
 
Op 25 maart 2014 hebben Wil de Vries-Kempes en ondergetekende een open en 
constructief gesprek gevoerd met u en Jelmer Kruijt in het kader van het 
informatieproces van een nieuw college van B&W. In dat gesprek heeft u  
• aangegeven toe te willen werken naar een breed gedragen akkoord en  
• voorgesteld naar het voorbeeld van Leiden1 een bestuursovereenkomst op 

hoofdlijnen op te willen stellen met daarin een bestuursdeel en beleidsdeel. 
Daarbij heeft u de wens uitgesproken ‘dat het mooi zou zijn als alle partijen daar 
een handtekening onder zouden kunnen zetten’. 

 
We hebben in het gesprek -aan de hand van bijgevoegde presentatie- onder meer 
gesproken over het voorbeeld uit Leiden van een breed gedragen 
bestuursovereenkomst en de toegevoegde waarde van GroenLinks voor de twee 
grootste partijen in de gemeenteraad. 
 
Nog geen drie uur na afloop van het gesprek heeft u Wil de Vries-Kempes 
telefonisch geïnformeerd dat de VVD en D66 de voorkeur hebben om samen met het 
CDA te komen tot een nieuw college. Op woensdag 26 maart 2014 heeft u dit kort 
toegelicht in aanwezigheid van de onderhandelingsdelegaties van alle partijen. In de 
ogen van GroenLinks is en was de inhoudelijke onderbouwing van deze vroegtijdige 
keuze –om het vriendelijk uit te drukken- mager. Doorslaggevend was in uw woorden 
de verkiezingsuitslag waarbij het CDA een (rest)zetel heeft gewonnen en GroenLinks 
een zetel verloor. Het bevreemdt GroenLinks dat de volgende inhoudelijke 
argumenten onvoldoende gewicht in de schaal hebben gelegd: 

• het feit dat GroenLinks de 3e partij van Naarden is; 
• de goede samenwerking in de coalitie in de afgelopen periode; 
• het belang van continuïteit van bestuur met het oog op de fusie;  
• de beschikbaarheid van een ervaren en ingewerkte wethouder met groot 

draagvlak in de stad; 
• de mogelijkheid om te komen tot een echt brede coalitie van links tot rechts 

met draagvlak in alle wijken van de stad en 
• het ontbreken van onoverbrugbare verschillen van mening op de 

belangrijkste dossiers voor de komende periode. 
 

                                                        
1 Samen Leiden, Bestuursovereenkomst 2010-2014 



Dit in combinatie met de wel heel snelle keuze voor een voorkeurscoalitie met D66 
en het CDA maakt dat GroenLinks tot op heden onaangenaam verrast is door het 
verloop van het informatieproces. 
 
Zowel op 25 als 26 maart 2014 heeft u nadrukkelijk gesproken over de wens om 
naar het voorbeeld van Leiden in 2010 te komen tot een breed gedragen akkoord op 
hoofdlijnen. U heeft daarbij -ook nadat u uw voorkeur voor D66 en het CDA had 
uitgesproken- de hand gereikt naar GroenLinks en de PvdA. Daarbij is afgesproken 
dat er nog een gesprek met GroenLinks zou volgen om dit verder te verkennen. Er is 
een afspraak gemaakt voor woensdag 2 april a.s. en GroenLinks is gevraagd om aan 
te geven welke zaken zij in zo’n bestuursovereenkomst zou willen zien. 
 
GroenLinks is zich daarop op 27 en 28 maart 2014 verder gaan verdiepen in het 
Leidse voorbeeld. Een eerdere mogelijkheid was er nog niet geweest vanwege de 
snelheid waarmee u de eerste stappen in de formatie heeft gezet en de afscheids- 
respectievelijk installatieraad van de gemeente. We hebben onder andere een 
rapport2 van de Rekenkamercommissie Leiden uit 2014 bestudeerd en navraag 
gedaan bij een voormalig raadslid dat toentertijd actief was in Leiden. Uit deze 
analyse komt naar voren dat het informatieproces zoals dat tot op heden is gevoerd 
in Naarden nooit kan leiden tot een breed gedragen overeenkomst zoals in Leiden. 
Daarvoor wordt namelijk aan twee fundamentele principes niet voldaan: 
 
1. De samenstelling van het college dient een afspiegeling te zijn van het aantal 

zetels van partijen in de Raad (voor zover ze mee willen doen aan de 
bestuursovereenkomst). 
Door GroenLinks als 3e partij bij voorbaat uit te sluiten van collegedeelname en 
ook de PvdA (met 2 zetels) geen zicht op invloed te geven op de invulling van de 
portefeuilles wordt afbreuk gedaan aan dit principe.  
 

2. De coalitie- en collegevorming start pas nadat de gezamenlijke onderhandeling 
van alle partijen over de inhoud van een bestuursovereenkomst is afgerond. 
In Naarden wordt momenteel precies het omgekeerde gedaan en worden 
GroenLinks en de PvdA momenteel buiten de gesprekken van VVD, D66 en CDA 
gehouden.  
 

Voor GroenLinks is het ‘Leids model’ niet heilig. Het is duidelijk dat de 
uitgangssituatie in Leiden in 2010 anders was dan die in Naarden nu is. En het is ook 
duidelijk dat een bestuursovereenkomst verschillende vormen kan aannemen. 
Bovengenoemde twee principes zijn voor GroenLinks echter wel randvoorwaardelijk 
evenals gelijkwaardige behandeling van partijen.  
 
Onze conclusie is daarom dat het informatieproces in Naarden meer tijd en een 
andere insteek vraagt. Daarbij is tevens ruimte nodig voor een heroverweging van de 
beoogde coalitie als er bij de VVD en D66 een oprechte wens is om te komen tot een 
breed gedragen en ondertekende bestuursovereenkomst op basis van 
gelijkwaardigheid.  
 

                                                        
2 Zie: http://gemeenteraad.leiden.nl/nl/raadscommissies/rekenkamercommissie-
leiden/onderzoeken/bestuursakkoord/ 



Als u besluit toch door te gaan op de ingeslagen weg, dan is voor GroenLinks de 
conclusie dat er sprake is van een slechte uitvoering van een op zichzelf goed idee 
en/of het ontbreken van een oprechte wens voor zo’n breed gedragen 
bestuursovereenkomst. GroenLinks is beschikbaar voor vervolgoverleg als de 
daadwerkelijke uitvoering van een dergelijk akkoord op basis van bovengenoemde 
principes voor u een serieuze optie is.  
 
Tot slot, GroenLinks vindt het van belang dat Naarders snappen wat er precies 
gebeurt in dit informatieproces. In de lokale en regionale pers wordt gerefereerd aan 
een eventueel te sluiten brede overeenkomst en ik krijg daar (net als u) ook vragen 
over van Naarders en de pers. Om duidelijkheid te verschaffen over het proces ben 
ik van plan om –zoals telefonisch ook al met u besproken- deze brief te publiceren 
op de website van de lokale afdeling van GroenLinks. Vanzelfsprekend zullen we op 
een later moment ook in de gemeenteraad spreken over het lopende 
informatieproces. 
 
Ik kijk uit naar uw reactie. 
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
 
 
 
Dries Bartelink  
fractievoorzitter GroenLinks Naarden   
 
 
Bijlage:  

• Presentatie GroenLinks d.d. 25 maart 2014  


